
Zápis z II. zasedání Komise RHMP pro udělování grantů vlastníkům památkově významných
objektů

Přítomni: Mgr. Albert Kubista; Ing. Tomáš Mikeska; Lucie Kubesa; Be. Annette Heindlová;
prof. PhDr. Pavel Vlček; Ing. arch. Eva Dvořáková; Mgr. Šárka Koukalová;
Mgr. Ladislav Valtr; Ing. Václav Jandáček; Mgr. Simona Vladíková

Omluveni: Daniel Kajpr; Ing. arch. Ondřej Šefců

Neomluveni: 0

Přizváni: Mgr. Jiří Skalický; Jarmila Střeláková; Ing. Jitka Kyseláková;

Datum a čas: 31. května 2023 od 14:00 -15:45 hod.

Místo: Salonek primátora hl. m. Prahy, 1. patro, místnost 135, Škodův palác, Jungmannova
35/29, Praha 1

V úvodu se slova ujal předseda Komise RHMP pro udělování grantů vlastníkům památkově
významných objektů, panMgr. Albert Kubista (dále jen předseda Komise RHMP), přivítal přítomné
a členy této Komise RHMP a požádal pana Ing. Tomáše Mikesku a pana Mgr. Ladislava Valtra o
jejich představení. Ostatní členové Komise RHMP pro udělování grantů vlastníkům památkově
významných objektů (dále jen Komise RHMP) se představili již naminulém zasedání.

• pan Ing. Tomáš Mikeska - byl členem Komise RHMP v minulém volebním období, je bývalý
zastupitel Městské části Praha 3, má osobní zájem o architekturu a památky, zasloužil se o
zachování původních funkcionalistických budov Nákladového nádraží Žižkov;

• pan Mar. Ladislav Valtr - byl členem Komise RHMP v minulém volebním období, působí
jako externista na Fakultě stavební ČVUT na katedře technologie staveb v oblasti
problematiky obnovy stavebních památek.

Následně předseda Komise RHMP seznámil přítomné s Programem jednání a konstatoval, že dle
jednacího řádu komisí Rady hl. m. Prahy, schváleného usnesením RHMP č. 1983 ze dne 14. 11. 2000
je tato Komise RHMP usnášeníschopná. Uvedl, že z celého jednání je pořizován zvukový záznam, a
dal hlasovat o programu jednání, který byl součástí pozvánky.

Komise RHMP souhlasí s navrženýmprogramem jednání
Usnesení bylo jednomyslněpřijato
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Po zajištění organizačních záležitostí předseda Komise RHMP předal slovo panu Mgr. Jiřímu
Skalickému, řediteli odboru památkové péče MHMP (dále jen „ředitel OPP MHMP“), aby představil
hlavní body programu. K tomuto účelu byly přítomným společně s pozvánkou elektronicky zaslány
potřebnémateriály, které byly najednání předloženy také v tištěné podobě.

Vyhlášení Programu pro vlastníkypamátkově významných objektů pro rok 2024 (dále jen Dotační
program) -projednání a návrh
Ředitel OPP MHMP sdělil, že kromě přípravy Dotačního programu pro rok 2024, se odbor
památkové péče MHMP zabýval možností využití nevyčerpaných a neproplacených finančních
prostředků poskytnutých resp. schválených žadatelům v příslušném roce v rámci Dotačního
programu. Dotace pro vlastníky památkově významných objektů (dále jen ,,dotace“) jsou každý rok
schvalovány v RHMP a v ZHMP do výše schváleného rozpočtu. Vzhledem k tomu, že dotace se
proplácejí až po provedení prací, ve většině případů až ve 3. až 4. čtvrtletí aktuálního roku, nastává
situace, že příjemci dotace z různých důvodů od dotace odstoupí a to před podpisem, ale i po podpisu
veřejnoprávní smlouvy, nebo ve 3. čtvrtletí aktuálního roku. V posledních letech byly tyto nevyužité
resp. nevyčerpané finanční prostředky vráceny do rozpočtu hl. m. Prahy a nebylo možné je převést
do roku následujícího, a tak posílit rozpočet Dotačního programu na další období.

Poté se ujala slova paní Ing. Kyseláková, která uvedla, že k této věci požádala odbor legislativní a
právní MHMP (dále jen LEG MHMP) o stanovisko a návrh, jakým způsobem zajistit využití
(nevyčerpaných a nevyužitých) finančních prostředků, které byly v příslušném roce schváleny pro
účel Dotačního programu, čili pro obnovu památek v daném roce a nevracely se do rozpočtu hl. m.
Prahy.

Dle názoru LEG MHMP lze postupovat následujícím způsobem:

- nevyčerpané, nevyužité finanční prostředky navrhnout příspěvkových organizacím hl. m.
Prahy na opravu a obnovu památkově významných objektů, svěřených příspěvkovým
organizacím hl. m. Prahy (např. příspěvkovým organizacím, které řídí odbor kulturyMHMP).
Jednalo by se o navýšení neinvestičního příspěvku zřizovatele předmětné příspěvkové
organizace. Způsob a návrh na poskytnutí těchto finančních prostředků by byl předem
projednán s příslušným odvětvovým odborem MHMP;

- nevyčerpané, nevyužité finanční prostředky navrhnout žadatelům, kterým v I. kole nebylo
vyhověno z důvodu nízkého bodového ohodnocení jejich žádostí. Jednalo by se o žadatele,
jejichž žádosti vyhověly formálním kritériím, avšak jejich žádost získala nižší bodové
ohodnocení. Při prvním hodnocení bude sestaveno pořadí takovýchto žádostí (počet bodů pro
I. kolo a počet bodů pro II. kolo), které budou uspokojeny v případě, že žadatelé před nimi
alokaci Programu nevyčerpají. Toto řešení využití nevyčerpaných finančních prostředků je
nezbytné pregnantně specifikovat v Programu.

Ředitel OPP MHMP doplnil paní Ing. Kyselákovou o informaci, že s tímto návrhem by se počítalo
pro Dotační program pro rok 2025, avšakmožné přerozdělení nevyužitích, nevyčerpaných finančních
prostředků roku 2023 a roku 2024 by bylo navrženo, po projednání v Komisi RHMP, na opravu a
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obnovu památkově významných objektů, které jsou svěřeny příspěvkových organizacím hl. m. Prahy
- viz výše uvedeno.
K návrhu Dotačního programu dostala slovo paní Střeláková, která seznámila přítomné se změnami,
které jsou navrhovány pro Dotační program pro rok 2024. V návrhu byla aktualizována data,
upřesněna podpora prací týkající se výplňových prvků (budou podporovány jako celek), zdůrazněna
byla skutečnost, že v rozpočtu bude akceptována jen cena obvyklá a věcná opodstatněnost nákladů,
výpisy o rejstříků žadatel získá na CzechPointu nebo elektronicky na příslušnýchwebových Stánkách
rejstříků. Dále uvedla, že žádosti mohou být podávány prostřednictvím datové schránky (dále jen
,,DS“). Pokud bude součástí žádosti plná moc, musí být tato plná moc úředně ověřená, doložena
v originále nebo fotokopii. V případě, že bude žádost podávána přes DS, musí být úředně ověřená
plnámoc doložena také v listinné podobě. Tento postup byl zaveden z důvodu zásadních a důležitých
úkonů, ke kterým je zmocněnec zmocnitelem zmocněn.

Veškeré změny týkající se Dotačního programu byly popsány v důvodové zprávě a zvýrazněny
v předloženém návrhu.

Do diskuse se přihlásil předseda Komise RHMP s dotazem, zda by vyplněná a ověřená plná moc
nemohla být součástí žádosti o dotaci, která bude podávána přes datovou schránku a nebyl tak žadatel
zatěžován dalším úředním podáním. K tomuto bodu se do diskuse přihlásila paní Kubesa, která
podpořila názor pana předsedy a doporučila tento proces pro žadatele zjednodušit, např. provést
autorizovanou konverzi vyplněné úředně ověřené plné moci, která se poté stane součástí žádosti o
dotaci zaslanou prostřednictvím DS.

Paní Střeláková i paní Ing. Kyseláková sdělily, že tento postup prověří na LEG MHMP a Komisi
RHMP podají informaci k navrhované změně.

Předseda Komise RHMP vznesl dotaz, zda takto navržený Dotační program bude předmětem
schvalovacího procesu v RHMP. Paní Střeláková uvedla, že návrh na vyhlášení Dotačního programu
pro rok 2024 bude projednáván v RHMP s tím, že předložený tisk prochází připomínkovými místy,
která mohou některé části navrhovaného Dotačního programu pozměnit. Především se jedná o
stanovisko a připomínky LEG MHMP, které nyní nelze předjímat. Po připomínkování předmětného
materiálu do RHMP zašle OPP MHMP Komisi RHMP upravený návrh Dotačního programu pro rok
2024.

Předseda a členové Komise RHMP s tímto postupem souhlasili stím, že konkrétní způsob
přerozdělení nevyužitých a nevyčerpaných finančních prostředků bude zapracován do Dotačního
programu pro rok 2025 a předložen Komisi RHMP v rámci návrhu programu k projednání.

Komise RHMP souhlasila spředloženým návrhem

Usnesení bylo jednomyslněpřijato

O slovo se přihlásil Ing. Jandáček s dotazem, zda žádost o dotaci může podat „svěřenecký fond“.
Také uvedl, že byla podána žádost o informaci na správní soud, zda se jedná o právnickou osobu či
nikoli.

3

obnovu památkově významných objektů, které jsou svěřeny příspěvkových organizacím hl. m. Prahy 
- viz výše uvedeno.

K návrhu Dotačního programu dostala slovo paní Střeláková, která seznámila přítomné se změnami, 
které jsou navrhovány pro Dotační program pro rok 2024. V návrhu byla aktualizována data, 
upřesněna podpora prací týkající se výplňových prvků (budou podporovány jako celek), zdůrazněna 
byla skutečnost, že v rozpočtu bude akceptována jen cena obvyklá a věcná opodstatněnost nákladů, 
výpisy o rejstříků žadatel získá na CzechPointu nebo elektronicky na příslušných webových Stánkách 
rejstříků. Dále uvedla, že žádosti mohou být podávány prostřednictvím datové schránky (dále jen 
,,DS“). Pokud bude součástí žádosti plná moc, musí být tato plná moc úředně ověřená, doložena 
v originále nebo fotokopii. V případě, že bude žádost podávána přes DS, musí být úředně ověřená 
plná moc doložena také v listinné podobě. Tento postup byl zaveden z důvodu zásadních a důležitých 
úkonů, ke kterým je zmocněnec zmocnitelem zmocněn.

Veškeré změny týkající se Dotačního programu byly popsány v důvodové zprávě a zvýrazněny 
v předloženém návrhu.

Do diskuse se přihlásil předseda Komise RHMP s dotazem, zda by vyplněná a ověřená plná moc 
nemohla být součástí žádosti o dotaci, která bude podávána přes datovou schránku a nebyl tak žadatel 
zatěžován dalším úředním podáním. K tomuto bodu se do diskuse přihlásila paní Kubesa, která 
podpořila názor pana předsedy a doporučila tento proces pro žadatele zjednodušit, např. provést 
autorizovanou konverzi vyplněné úředně ověřené plné moci, která se poté stane součástí žádosti o 
dotaci zaslanou prostřednictvím DS.

Paní Střeláková i paní Ing. Kyseláková sdělily, že tento postup prověří na LEG MHMP a Komisi 
RHMP podají informaci k navrhované změně.

Předseda Komise RHMP vznesl dotaz, zda takto navržený Dotační program bude předmětem 
schvalovacího procesu v RHMP. Paní Střeláková uvedla, že návrh na vyhlášení Dotačního programu 
pro rok 2024 bude projednáván v RHMP s tím, že předložený tisk prochází připomínkovými místy, 
která mohou některé části navrhovaného Dotačního programu pozměnit. Především se jedná o 
stanovisko a připomínky LEG MHMP, které nyní nelze předjímat. Po připomínkování předmětného 
materiálu do RHMP zašle OPP MHMP Komisi RHMP upravený návrh Dotačního programu pro rok 
2024.

Předseda a členové Komise RHMP s tímto postupem souhlasili stím, že konkrétní způsob 
přerozdělení nevyužitých a nevyčerpaných finančních prostředků bude zapracován do Dotačního 
programu pro rok 2025 a předložen Komisi RHMP v rámci návrhu programu k projednání.

Komise RHMP souhlasila spředloženým návrhem

Usnesení bylo jednomyslně přijato

O slovo se přihlásil Ing. Jandáček s dotazem, zda žádost o dotaci může podat „svěřenecký fond“. 
Také uvedl, že byla podána žádost o informaci na správní soud, zda se jedná o právnickou osobu či 
nikoli.

3



Dotaz na svěřenecký fond zazněl i na semináři, který OPP MHMP organizoval pro žadatele
v loňském roce. OPP MHMP si vyžádal stanovisko právního oddělení OPP MHMP, z něhož
vyplynulo, že správcovský fond není právnická osoba, nic nevlastní, není v pozici vlastníka.
V případě žádosti o dotaci musí žádost podat vlastník a vlastnické právo náležitě doložit.

Ktéto věci se vyjádřila paní Kubesa, která uvedla, že v případě správcovského fondu je důležitý
obsah zakládající listiny. Ohledně svěřeneckého fondu bude vhodné vyčkat na stanovisko správního
soudu.

Informace o průběhu dotačního řízenížádostí o dotaci vlastníkům památkově významných objektů
pro rok 2023

K informaci o výsledku dotačního řízení žádostí o dotaci vlastníkům památkově významných objektů
pro rok 2023 se vyjádřila paní Střeláková. Komise RHMP byla informována, že všechny projekty,
které byly doporučeny Komisí RHMP k poskytnutí dotace, byly usnesením RHMP č. 987 ze dne 22.
5.2023 a usnesením ZHMP č. 4/20 ze dne 25. 5.2023 schváleny. Dotace byly schváleny ve prospěch
84 žadatelů v celkové výši 43 400 000 Kč tj. do výše schváleného rozpočtu pro tuto dotační oblast.
Komise RHMP vzala tuto informaci na vědomí

Usnesení bylo jednomyslněpřijato

Informace oposkytnutí dotací v rámci Programupro označováníprovozoven na územíPPR

Dalším bodem jednání byla informace o poskytnutí dotací v rámci Programu pro označování
provozoven na území PPR v roce 2023. Slova se ujala Ing. Kyseláková. Sdělila, že OPP MHMP
připravil Tisk do RHMP č. R-47141 na poskytnutí dotací třem žadatelům v celkové výši 230 000 Kč.
Vzhledem k tomu, že na tento Program nebyly pro rok 2023 schváleny žádné finanční prostředky, je
v rámci Tisku do RHMP navržen jako zdroj krytí „Financování z úspory hospodaření minulých let“.
Tento postup byl doporučen a podpořen na jednání Výboru pro kulturu, památkovou péči,
výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP, které se uskutečnilo dne 2. 5. 2023. Tisk se nachází
ve fázi připomínkového řízení, nyní na odboru rozpočtuMHMP.

Komise RHMP vzala tuto informaci na vědomí

Usnesení bylo jednomyslněpřijato

Posledním bodem Programu byla prezentace fotodokumentace provedených prací památkové obnovy
na objektech, které byly v roce 2022 podpořeny z rozpočtu Dotačního programu.

Komise RHMP vzala tuto informaci na vědomí

Usnesení bylo jednomyslněpřijato
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Dotaz na svěřenecký fond zazněl i na semináři, který OPP MHMP organizoval pro žadatele 
v loňském roce. OPP MHMP si vyžádal stanovisko právního oddělení OPP MHMP, z něhož 
vyplynulo, že správcovský fond není právnická osoba, nic nevlastní, není v pozici vlastníka. 
V případě žádosti o dotaci musí žádost podat vlastník a vlastnické právo náležitě doložit.

Ktéto věci se vyjádřila paní Kubesa, která uvedla, že v případě správcovského fondu je důležitý 
obsah zakládající listiny. Ohledně svěřeneckého fondu bude vhodné vyčkat na stanovisko správního 
soudu.

Informace o průběhu dotačního řízení žádostí o dotaci vlastníkům památkově významných objektů 
pro rok 2023

K informaci o výsledku dotačního řízení žádostí o dotaci vlastníkům památkově významných objektů 
pro rok 2023 se vyjádřila paní Střeláková. Komise RHMP byla informována, že všechny projekty, 
které byly doporučeny Komisí RHMP k poskytnutí dotace, byly usnesením RHMP č. 987 ze dne 22. 
5.2023 a usnesením ZHMP č. 4/20 ze dne 25. 5.2023 schváleny. Dotace byly schváleny ve prospěch 
84 žadatelů v celkové výši 43 400 000 Kč tj. do výše schváleného rozpočtu pro tuto dotační oblast. 
Komise RHMP vzala tuto informaci na vědomí

Usnesení bylo jednomyslně přijato

Informace o poskytnutí dotací v rámci Programu pro označování provozoven na území PPR

Dalším bodem jednání byla informace o poskytnutí dotací v rámci Programu pro označování 
provozoven na území PPR v roce 2023. Slova se ujala Ing. Kyseláková. Sdělila, že OPP MHMP 
připravil Tisk do RHMP č. R-47141 na poskytnutí dotací třem žadatelům v celkové výši 230 000 Kč. 
Vzhledem k tomu, že na tento Program nebyly pro rok 2023 schváleny žádné finanční prostředky, je 
v rámci Tisku do RHMP navržen jako zdroj krytí „Financování z úspory hospodaření minulých let“. 
Tento postup byl doporučen a podpořen na jednání Výboru pro kulturu, památkovou péči, 
výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP, které se uskutečnilo dne 2. 5. 2023. Tisk se nachází 
ve fázi připomínkového řízení, nyní na odboru rozpočtu MHMP.

Komise RHMP vzala tuto informaci na vědomí

Usnesení bylo jednomyslně přijato

Posledním bodem Programu byla prezentace fotodokumentace provedených prací památkové obnovy 
na objektech, které byly v roce 2022 podpořeny z rozpočtu Dotačního programu.

Komise RHMP vzala tuto informaci na vědomí

Usnesení bylo jednomyslně přijato
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Vzhledem k tomu, že se do diskuse nikdo nepřihlásil, předseda Komise RHMP poděkoval
všem přítomným za aktivní účast a II. zasedání této Komise v 15:45 hod. jednání ukončil.

V Praze dne 31.5. 2023

Zapsala: Jarmila Střeláková

Ověřila: Mgr. Simona Vladíková - tajemnice Komise

Odsouhlasil: Mgr. Jiří Skalický - ředitel OPP MHMP

Schválil: Mgr. Albert Kubista - předseda Komise

Příloha:

Program zasedání Komise RHMP
Dotační program pro vlastníky památkově významných objektů pro rok 2023
Prezenční listina

Audio záznam ze zasedám Komise RHMP je k dispozici u zpracovatele.
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